
TO THE HONOURABLE THE LEGISLATIVE ASSEMBLY OF MANITOBA 
 
Your Standing Committee on LEGISLATIVE AFFAIRS presents the following as its Fifth Report. 
 
 
Meetings 
 
Your Committee met on May 8, 2019 at 6:00 p.m. in Room 254 of the Legislative Building. 
 
 
Matters under Consideration 
 
• Bill (No. 2) – The Municipal Amendment Act (Strengthening Codes of Conduct for Council 

Members)/Loi modifiant la Loi sur les municipalités (exigences accrues à l'égard des codes de 
conduite visant les conseillers) 

• Bill (No. 13) – The Private Vocational Institutions Act/Loi sur les établissements d'enseignement 
professionnel privés 

• Bill (No. 14) – The Reducing Red Tape and Improving Services Act, 2019/Loi de 2019 visant la 
réduction du fardeau administratif et l'amélioration des services 

• Bill (No. 21) – The Legislative Building Centennial Restoration and Preservation Act/Loi sur la 
restauration et la préservation du Palais législatif marquant son centenaire 

 
 
Committee Membership 
 
• Hon. Mr. FIELDING 
• Hon. Mr. GOERTZEN 
• Mrs. GUILLEMARD (Chairperson) 
• Mr. LAMONT 
• Mr. MALOWAY 
• Mr. MICHALESKI 
• Mr. MICKLEFIELD (Vice-Chairperson) 
• Mr. SWAN 
• Hon. Mr. WHARTON 
• Mr. WIEBE 
• Mr. WOWCHUK 
 
 
Public Presentations 
 
Your Committee heard the following three presentations on Bill (No. 2) – The Municipal Amendment 
Act (Strengthening Codes of Conduct for Council Members)/Loi modifiant la Loi sur les municipalités 
(exigences accrues à l'égard des codes de conduite visant les conseillers):  
 
Ralph Groening Association of Manitoba Municipalities 
Orvel Currie DD West LLP 
Diane Duma (by leave) Private Citizen 
 
 
Your Committee heard the following presentation on Bill (No. 13) – The Private Vocational Institutions 
Act/Loi sur les établissements d'enseignement professionnel privés:  
 
Robin Day Herzing College 
 
 
Your Committee heard the following presentation on Bill (No. 14) – The Reducing Red Tape and 
Improving Services Act, 2019/Loi de 2019 visant la réduction du fardeau administratif et l'amélioration 
des services:  
 
John Graham Retail Council of Canada 
 
 



Bills Considered and Reported 
 
• Bill (No. 2) – The Municipal Amendment Act (Strengthening Codes of Conduct for Council 

Members)/Loi modifiant la Loi sur les municipalités (exigences accrues à l'égard des codes de 
conduite visant les conseillers) 

 
Your Committee agreed to report this Bill, with the following amendment: 
 

THAT Clause 4 of the Bill be amended by striking out "180 days after it receives royal assent" 
and substituting "on November 1, 2020". 

 
• Bill (No. 13) – The Private Vocational Institutions Act/Loi sur les établissements d'enseignement 

professionnel privés 
 
Your Committee agreed to report this Bill without amendment. 
 
• Bill (No. 14) – The Reducing Red Tape and Improving Services Act, 2019/Loi de 2019 visant la 

réduction du fardeau administratif et l'amélioration des services 
 
Your Committee agreed to report this Bill without amendment. 
 
• Bill (No. 21) – The Legislative Building Centennial Restoration and Preservation Act/Loi sur la 

restauration et la préservation du Palais législatif marquant son centenaire 
 
Your Committee agreed to report this Bill without amendment. 
 
 

 
 
 

Submitted by, 
 
 

_______________________________ 
Sarah GUILLEMARD, Chairperson 

May 8, 2019 
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